
Vážený pane Kocmane, 

vzhledem k nepřehledné komunikaci a pro mne zcela nepochopitelným argumentům 

jsem se rozhodl Vám napsat tento otevřený dopis. To, co začalo jako vtipná fotografie 

z Havlíčkova náměstí a následná reportáž TV Nova, mohlo skončit omluvou a nápravou. 

Místo toho mám pocit, že argumentace ze strany města, respektive Vás, je demonstrací 

moci a jde proti zdravému rozumu.  

Jsem občan města Rudná, pracuji ve speciálním školství, projektant nejsem ani člen 

jakéhokoliv politického hnutí. Jsem autorem fotografie sloupu, kterou jsem zveřejnil ve 

skupině Rudná u Prahy a okolí : Aktuality a dění. Jak vznikla reportáž TV Nova nevím, 

nemám s tím nic společného. Mimochodem mou fotografii sloupu jste použil na 

stránkách města Rudná, bez mého souhlasu nebo uvedení zdroje. Neměl bych problém 

Vám souhlas dát, stačilo se zeptat, ale spíš je to pro mne známkou toho, že byť to máte 

z úřadu 5 minut chůze, pravděpodobně Vám to nestálo ani za to vidět absurdní dílo 

osobně. 

Nejde o sloup samotný, jde o přechodový pás pro nevidomé a výjezd z obytné zóny. 

Byť jste mne odkázal na normu, pod vzorovým obrázkem 110 je toto: 

 

 

Což se vůbec neshoduje s nově vytvořeným místem pro přecházení na Havlíčkově 

náměstí. Hledal jsem, ale opravdu jsem nikde nenašel přechodový pás pro nevidomé, 

který navede nevidomého do  travnatého porostu a chodník nechává vedle. Z mého 

pohledu jde o zpackané dílo, které kdyby někdo vytvořil na mém pozemku, tak jej to 



nechám na jeho náklady předělat a do dokončení opravy bych odmítl cokoliv zaplatit. 

Tvrdit, že je to v pořádku je absurdní a osobně to považuji za výsměch občanům. 

Další fakt, který díky diskuzi vyvstal, bylo posunutí výjezdu z obytné zóny blíže ke 

křižovatce ulic Šamonilova, Dvořákova a Havlíčkovo náměstí. Údajně tam kdysi tento 

výjezd byl, ale z důvodu bezpečnosti (velký výskyt nehod) byl zaslepen a přesunut dále 

od křižovatky ke kapličce. Nyní se výjezd vrátil zpět. Minulý rok jsem si s Vámi psal 

ohledně jiných věcí a mj. jsem se ptal, kdo řeší či na koho se mohu obrátit v rámci 

bezpečnosti na pozemních komunikacích. Řešil jsem chybějící přechody apod. 

Odpověď, kdo či jak se řeší bezpečnost jsem nedostal. Proto se Vás nyní ptám, proč se 

výjezd posunul zpět a hlavně, zda se někdo zabýval bezpečností? Nepřehledná zatáčka, 

velká nehodovost, minimálně jedno úmrtí? 

To co začalo rádoby vtipnou fotografií nyní odkrylo mnoho jiných, závažnějších 

problémů. 

 Proto Vás pane starosto Kocmane, vyzívám: 

1) Nechte uvést přechodový pás pro nevidomé do stavu, aby jej mohli nevidomí 

používat, nikoliv aby jim komplikoval pohyb. Samozřejmě na náklady toho, 

kdo má odpovědnost. Stavební dozor, projektant, provádějící firma, nevím, 

zjistěte, ale určitě ne občané Rudné.  

 

2) Zvažte návrat výjezdu z obytné zóny zpět blíže ke kapličce. Možná tím 

zachráníte někomu nejen majetek, ale i život.  

 

Jakožto řadový občan nemám moc možností, jak působit na zástupce města, ale věřím, 

že ani Vy ani já nechceme, aby před dalšími volbami jsme museli konstatovat, kolik se 

stalo zbytečných nehod a kolik se zkolaudovalo špatně provedených staveb. O 

problému víte a na rozdíl od řadového občana jej můžete řešit. 

 

Děkuji za vyslyšení a doufám ve vstřícné kroky ze strany města. 

V Rudné 26.06.2019 

Karel Šiška 

karelsiska@gmail.com 

P.S. Tento otevřený dopis zveřejňuji jak na FB stránkách města Rudná pod příspěvek: 

„Vyjádření k reportáži TV Nova“, tak do skupiny „Rudná u Prahy a okolí : Aktuality a 

dění“ k stejnému sdílenému příspěvku, tj. Rudná u Prahy a okolí : Aktuality a dění. 
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